
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY 

MÍSTOPISNÁ 

Zápis z jednání 

 

Pro  Odbor Kancelář primátora MHMP 

 Zúčastněni: 

 
JUDr. Eva Novaková, doc. PhDr. Václav Ledvinka, PhDr. Miloslava Knappová, 
PhDr. Zuzana Strnadová, Michal Zachar, Ing. Martin Sedeke, Stanislav 
Václavovic a Ing. Jaroslav Peterka 
 

Omluveni: 
Milan Maruštík, Mgr. Kubišta,  
Ing. Šíma 

 Věc 
Zápis z jednání Místopisné komise Rady HMP, které se konalo dne 18.5. 2022 
od 16.00 hodin 

Zpracoval Ing. Peterka  Počet stran 3 
 

 Datum 23. 5. 2022 

 

 
 

1. 
Předsedkyně přivítala jednotlivé účastníky a sdělila přítomným, že o účast na 
projednávání návrhů na pojmenování ulic vznikajících v rámci projektu „Smíchov 
City“ požádal JUDr. Luděk Sekyra, zakladatel nadace Sekyra Foundation a 
předseda představenstva Sekyra Group a pan Ondřej Bílek a o účast na 
projednávání návrhu na pojmenování parku za úřadem MČ Praha-Koloděje 
požádal zastupitel MUDr. Martin Vlček. Komise vyslovila souhlas s jejich 
přítomností při projednávání uvedených návrhů.   

 

2. 
Komise souhlasí se zápisem ze schůzky, která se konala 20. 4. 2022 a úpravou 
pořadí bodů programu. 

 

3. Předsedkyně předává slovo panu JUDr. Sekyrovi a na úvod ještě dodává, že při 
posuzování návrhů bude brán zřetel na to, zda osobnost má vztah k Smíchovu a 
s porozuměním pro návrhy po ženských osobnostech 20. a 21.století. 

 

4.  Pan JUDr. Sekyra připomněl schůzku místopisné komise městské části Praha 5 
a její výsledky a dále představil projekt Nový Smíchov: Jedná se o projekt pro 
12 000 lidí a pracuje se na něm patnáct let. Na práci se účastní třicet tuzemských 
i zahraničních architektů. Je zde prezentována moderní česká architektura. Po 
rozdání plánků lokality již předkládá konkrétní návrhy: navrhuje, aby se hlavní 
prostranství, které bude tvořit osu celého prostoru, jmenovalo po Madeleine 
Albrightové. Návrhy pro další prostranství na konkrétních komunikacích 
vyznačených v plánku  jsou: Růžena Vacková, Jiřina Šiklová, připomíná, že je 
brán zřetel na ženské osobnosti. Následuje návrh na připomenutí Medy Mládkové, 
Hannah Arendtové a Toyen, dále Martin Jirous a František Langer, po kterém by 
měla být pojmenována škola. Nakonec pan JUDr. Sekyra informoval přítomné o 
projektu „Nákladové nádraží“, kde zamýšlí také spolupracovat s místopisnou 
komisí na pojmenování veřejných prostranství. 
JUDr. Novaková připomněla, že na minulé schůzce se řešila otázka, zda po M. 
Albrightové pojmenovat most a návrhem na pojmenování veřejného prostranství 
na Smíchově vzniká nová otázka. Pan JUDr. Sekyra ještě odůvodňuje podrobněji, 
proč je navrhována H. Arendtová a sice proto, že ovlivnila Jana Patočku. Pan doc. 
Ledvinka připomíná Škvoreckého a podporuje ženské osobnosti, zejména H. 
Arendtovou. JUDr. Sekyra a PhDr. Strnadová souhlasí a sice s tím, že názvy 
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prostranství budou bez křestních jmen. Dále doporučuje projednat koncept a 
potom projednávat jednotlivé ulice. Komise souhlasí. Komise se dále po krátké 
diskusi přiklonila k návrhu, aby po M. Albrightové bylo pojmenováno centrální 
veřejné prostranství v lokalitě „Smíchov City“ a nikoliv most. Tento názor vyslovilo 
pět přítomných ze sedmi. 
Komise usnesením souhlasí s návrhy uvedenými v plánku (příloha) s tím, že 
místo Jirousova bude navržena Škvoreckého a bezejmenný park se navrhuje 
pojmenovat „park Alice a Anny Masarykových. Poté se JUDr. Sekyra a pan Ondřej 
Bílek rozloučili. 

 

5. Pan MUDr. Vlček, zastupitel MČ Praha-Koloděje vysvětlil počátky snažení o 
pojmenování parkové plochy přiléhající k úřadu MČ a poté se věnoval 
podrobnějšímu vysvětlení jednotlivých návrhů. Především uvedl, že hledají 
„lidovější“ název než Ascherových. Z jednotlivých návrhů vyzdvihl název „Náves“, 
dále „Pastouška“, kde tento motiv podrobněji zdůvodnil, a nakonec podrobně 
zdůvodnil také návrh „Malovka“. Po krátké diskusi se všichni přítomní v úplné 
shodě vyslovili pro podporu názvu „Malovka“. Název bude znít park Malovka. Poté 
se pan MUDr. Vlček rozloučil. 

 

6. K návrhu pana Karla Závěty, čestného občana Prahy 7, na přejmenování 
Šmeralovy ulice podal pan Václavovic stručnou informaci o projednání tohoto 
návrhu s panem starostou Prahy 7. Z informace vyplynulo, že městská část se 
k přejmenování nepřiklání. Po krátké diskusi se komise shodla na tom, že návrh 
nepodpoří. 

 

7. K návrhu na přejmenování části Vojenovy a návrhu na pojmenování komunikace 
přiléhající k Invalidovně se komise doporučuje, aby motiv pojmenování byl hledán 
v okruhu osobností, které se zasloužily o splavňování Vltavy a o významné vodní 
stavby. Citována byla jména jako: Eustach Neubert, Ferdinand Kellner a další. 
Komise bude pokračovat v diskusi o tomto návrhu na příští schůzce. 

 

8. K návrhu pana Tadeáše Friedricha na přejmenování Násirova náměstí 
v Modřanech komise doporučuje vyžádat si stanovisko městské části, sama návrh 
nepodporuje. 

 

9. Komise jednomyslně podporuje návrh Městské části Praha 19 na pojmenování 
nové ulice v lokalitě při ulici Polaneckého názvem „Sedlářova“. 

 

10. K žádosti o pojmenování ulic vznikajících severně od Rohanského nábřeží 
v úseku mezi ulicemi U Invalidovny a Za Invalidovnou Ing. Peterka konstatuje, že 
ulice budou tři a upozorňuje na text rozdaný před zahájením schůzky, který 
obsahuje pasáže z historie Karlína. Komise jednomyslně podporuje názvy „Na 
Kameni“, „Buriánkova“ a Růžodolská“.  

 

11. K žádosti pana Ing. Vladimíra Malého o pojmenování ulic vznikajících v Ďáblicích 
komise doporučuje hledat motivy pojmenování v názvech obcí tak, aby tematicky 
navazovaly na názvy, které se již v této lokalitě vyskytují. Komise doporučuje 
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názvy: Oldřichovská, Heřmanická, Jiříkovská a Křižanská podle severočeských 
obcí. 

 

12. K podnětu odboru živnostenského a občanskosprávního k řešení orientační 
situace v lokalitě Závist komise doporučuje hledat motivy názvů v okruhu 
osobností archeologů zbývajících se keltským obdobím. Komise se k tomuto bodu 
vrátí na příští schůzce. 

 

13. Komise bere na vědomí vyjádření MČ Praha 3 a dalších subjektů k záměru 
přejmenovat žižkovskou ulici Koněvovu. 

 

15. Komise se příště sejde 22.6.2022 v 16.00 hodin. 
 

 


